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Moguće spajanje EPCG i Rudnika uglja, odnosno moguća odluka EPCG da otkupi akcije
Rudnika uglja Pljevlja, bila je tema večerašnje emisije “Replika”. Odluku će donijeti
Skupština akcionara EPCG, zakazana za 30. decembar ove godine.
Damjanović je poručio da država, odnosno EPCG, ne smije da žuri sa otkupom akcija u
Rudniku uglja.
“Vrijeme ne radi za privatne partnere u Rudniku uglja, naročito kada se desi odlazak
italijanske A2A iz Elektroprivrede. Tada ćemo doći u potpuno drugačiju situaciju.”, rekao je
Damjanović.
Dejan Mijović je ocijenio da će država, po svemu sudeći, pristati na otkup akcija po cijeni
koju traže akcionari Rudnika.
Aleksandar Damjanović je kazao da su u vrhu vlasti morali na vrijeme da razmišljaju šta će
A2A sa akcijama u Rudniku uglja, ukoliko napušta Elektroprivredu.
Manjinski akcionar EPCG, Vasilije Miličković, kazao je da preporučuje predsjedniku Borda
direktora EPCG Đoku Krivokapiću da odmah krene u osnivanje novog Rudnika uglja,
isključivo za potrebe svoje Termoelektrane.
“Ta najnovija, najsavremenija moguća oprema u Evropi koštala bi oko 13 miliona eura. Ta
oprema u režiji sistema EPCG bi postigla sledeće – smanjila cijenu tone uglja koju sad
kupuje EPCG sa 25 na 15 eura po toni. To bi smanjilo i troškove proizvodnje struje za više od
20 odsto. I danas bi imali situaciju da EPCG građane časti sa popustom od 20 odsto na
ručunima za struju, za razliku od poskupljenja koje je najavljeno.”, rekao je Miličković.
Bivši član Borda direktora EPCG i član GP URA, Dejan Mijović, ocijenio je da je Rudnik uglja
svojevremeno privatizovan na vrlo sporan način i da je ta odluka bila štetna po interese
države i građana.
“Da je tada ostao u većinskom vlasništvu države, ne bismo danas imali sve ove probleme koji
su nastali u odnosima između Rudnika i EPCG i koji su doveli do ovakve situacije.”, kazao je
Mijović.
Damjanović je pitao zašto država nije za vrijednost poreskog duga koji je iznosio 13,4
miliona eura u momentu kad je Rudnik uglja ušao u reprogram, taj dug pretvorila u svoje
akcije.
“Jasno je da bi dokapitalizacijom za ovih 13,4 miliona eura država povećala vrijednost svog
učešća na većinsko vlasništvo. Niko o tome nije htio i smio da razmišlja, jer se pripremao
neki drugi model.”, ocijenio je Damjanović.
Damjanović je kazao da niko ne spori da Rudnik uglja ne može biti firma u privatnom
vlasništvu, kao što je sada.
“Niko ne spori da treba pronaći optimalan model koristan za državu i građane Crne Gore, da
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se Rudnik uglja pripoji Elektroprivredi. Međutim sada se pokušava na tržištu formirati
cijena koja prije svega odgovara privatnim akcionarima Rudnika uglja, Acu Đukanoviću i
A2A kako bi se kroz taj model otkupio paket akcija i Rudnik uglja postao vlasništvo EPCG.”,
rekao je Damjanović.
Nezavisni poslanik Aleksandar Damjanović izrazio je čuđenje što predstavnici kompanija o
kojima je riječ, nijesu imali volje da se pojave u emisiji i da se, u otvorenom razgovoru,
odagnaju neke dileme.
Na početku emisije, urednica Ratka Pavlović je saopštila da se, pozivu da učestvuju u
“Replici”, nijesu odazvali predstavnici EPCG i Rudnika uglja.
Izvor: rtcg.me


